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לכל תושבי כפר מנחם שלום,



ברצוני לעדכן אתכם את שהתרחש ביישובנו בתחום הגיל הרך. 



תאור הבעיה והתהליך:

מספר הילדים בגיל חובה וטרום חובה בשנה הנוכחית ובשנתיים הבאות גדול מכמות הילדים שמותר על פי חוק לשבץ לשני הגנים הבוגרים שלנו "דקל" ו"זית". מבלי להלאות אתכם בפרטים אומר שנשקלו אופציות שונות על מנת לפתור בעיה זו בידי פורום חינוך. המסקנה היתה לחלק את שנתון טרום החובה בין ארבעה גנים. שני חלקים משתבצים למשבצת הצעירים בגן "דקל" וגן "זית" (מצטרפים לילדי החובה) ושני חלקים משתבצים למשבצת הבוגרים של גן "רימון" וגן "תאנה" (מצטרפים לילדי הטרום טרום חובה).

לפני כשלושה חושים התקיים דיון בפורום החינוך על אופן חלוקת ילדי שלוש השכבות הבוגרות במערכת הגיל הרך בשנה הבאה. לאחר דיון מעמיק בנושא הוחלט להמשיך את אותה המדיניות מהשנה שעברה כפי שהוסבר לעיל. 


 יש לציין כי החלוקה השמית לא נדונה בפורום חינוך  אלא נעשתה ע"י הגורמים המקצועיים. חלוקת הילדים בגני "תאנה", "זית" ו"דקל" נעשתה בצורה טובה ונתנה מענה מספק להורים.
תהליך חלוקת הילדים בגן רימון והתוצאה הסופית היו טובים פחות (מיעוט ילדים בוגרים ב"רימון" והרכב לא מאוזן שלהם). זאת היא אינה דעתי הפרטית שותפים לה גם גורמים בעלי ניסיון בתחום. במבחן ההורה הסביר החלוקה של גן רימון היתה קשה לעיכול. יחד עם זאת חשוב לציין כי כל הגורמים שבחנו את התוצאה הסופית אך ורק מהצד הפדגוגי (פורום החינוך, מחלקת החינוך במועצה, מפקחת מחוז הדרום), לא סברו שהפיתרון המקורי שהוצע בגן "רימון" יש בו כדי לפגוע בילדים. 



התנהגות הורים בתהליך וההתנהלות מולם:

במהלך הימים האחרונים נפוצו מיילים שונים בישוב תוך הבעת דעה לכאן ולכאן לגבי התנהלות המערכת, התנהלות ההורים וכד'. לא כל המיילים היו מבוססי עובדות או שנכתבו לאחר שמיעת שני הצדדים והבנת התמונה כולה. אחת הטענות שעלו הייתה כי "לא הקשיבו לטענות להורים". אינני מקבל טענה זו. העובדות הן כי הורים שרצו, נפגשו עם יהודית באופן אישי. לאחר מכן התקיימו גם פגישות אישיות עם מור יו"ר פורום חינוך, התקיימה פגישה עם חלק מקבוצת האמהות ביחד עם מור, שמוליק ואיתי. אני פגשתי חלק מקבוצת האבות פעמיים ושמוליק פגש בהם פעם אחת. כשהגענו להבנה שהנושא מוצה,  החלטנו שאין טעם לקיים פגישות נוספות בנושא.  

שמועה נוספת שעלתה הייתה לגבי איומים שונים שהופנו ע"י המשפחות המערערות כלפי יהודית. ראשית, השמועה הופנתה כלפי אנשים ללא כל בסיס עובדתי אלא על בסיס שמועות. שנית יש להפריד בין מקרה חריג הנוגע למשפחה אחת שבו נאמר ליהודית משפט בנוסח "אני בא אליך עם אקדח טעון" כשזו ניסתה לעזור, לבין יתר המשפחות. ברור לכולנו שבמקרה הספציפי הזה שנחצה קו אדום חמור שאסור שיקרה בשום מקום בכלל וביישובנו בפרט.  מבין שאר המשפחות שילדיהם אמורים להישאר בגן "רימון" בשנה הבאה היו כאלה שרצו שילדיהם יישארו בגן "רימון" משום שהדבר היה נכון עבור ילדיהן.

התקשורת עם אותם משפחות שבחרו להתנגד להחלטה לא הייתה קלה. הטונים והתקיפות היו קשים. ההרגשה של ההורים היתה שבגלל שלתפיסתם פוגעים בילדים שלהם "מותר" להם ללחוץ על המערכת בכל דרך חוקית אפשרית על מנת לשנות את ההחלטה.



אז למה בעצם החלטנו לשנות את החלטת השיבוץ?

ראשית לקח זמן עד אשר התברר כל התהליך השיבוץ בגן רימון על כל משמעויותיו.

שנית פורום החינוך הגיעה להבנה שלא ניתן יהיה להתנהל בצורה נורמאלית בשנה הבאה בגן רימון בסיטואציה שנוצרה.

שלישית  התברר שלמעשה אין להורים  אפשרות לשיבוץ הילדים בגן אחר במועצה.

לאחר שקילת כל היתרונות והחסרונות, הוחלט לחלק הילדים בין "זית" ו"דקל"

אין הדבר מעיד על מה תעשה המערכת בעתיד. מערכת החינוך למדה מהאירוע האחרון וכל מקרה ידון לגופו. השימוש במושגים ניצחנו או הפסדנו הוא שימוש שטחי ביותר. ההורים לא ניצחו, המערכת לא הפסידה! 

נהפוך הוא-  אני רואה חוזקה ביכולת של המערכת להקשיב להורים ,לבדוק את עצמה ולתקן בצורה אחראית וטובה עם הסתכלות על שלוש שנים קדימה מהיום.





התפטרותה של יהודית 

יהודית נמצאת כבר שלוש שנים במערכת שלנו. בשלוש שנים הללו מערכת החינוך בגיל הרך עשתה קפיצה משמעותית. יהודית גיבשה את הצוותים ועשתה סדר בגנים השונים, הרימה את הרמה הפדגוגית של הצוותים השונים, הכניסה גורמים מקצועיים שיתמכו בהורים על פי הצורך, ובייחוד שמה את טובת הילד מעל הכל.
יחד עם זאת, תפקידה של יהודית הוא תפקיד קשה, בו צריך לרצות הורים לכ- 170 ילדים. שלרוב מגיעים עם טענות ולא עם מילה טובה.
לאחרונה הגיעה יהודית להבנה כי אינה יכולה לשאת עוד את העומס ההורי הזה והחליטה לסיים את תפקידה. 
נפגשתי איתה וניסיתי להניא אותה מכך. הפצרתי בה כי זה אינו זמן טוב לעזוב את המערכת לא עבורה ולא עבור המערכת. אמרתי לה שיש לה עוד הרבה מה לתרום לחינוך בכפר מנחם אך ללא הועיל.



שביתת צוות הגננות

איום שביתת צוות הגננות הוא ללא ספק נורת אזהרה אדומה לקהילה שלנו. היתה פה הזדהות ספונטאנית של צוות העובדים עם המנהל שהחליט להתפטר מצד אחד ותחושה של חוסר ביטחון בעבודה עקב לחץ ההורים מצד שני.

שמוליק ליאור מפורום החינוך ואני נפגשנו עם צוות הגיל הרך על מנת להקשיב לזעקתם.

הצוות מבכה על לכתה של יהודית וראה בה את האמא הדואגת להן. 
הצוות שידר חוסר ביטחון בעבודה, הצוות אינו מרגיש שהוא מקבל את הערכה והגיבוי הראויים לו מציבור ההורים. חשוב להדגיש שהתחושות האלה אינן קשורות ישירות למקרה האחרון אלא לאווירה כללית הקיימת בסביבת מערכות החינוך שלנו בישוב.



משבר הוא הזדמנות שצריך לנצל

אכן זהו מצב שאנחנו איננו יכולים להסכים לו. רק בכדי לסבר את האוזן השם שלנו כלפי חוץ, המועצה למשל, הוא של מקום שקשה למנהלים להחזיק מעמד. האם כך אנו רוצים להצטייר כלפי חוץ. האם כך אנו רוצים שצוות הגיל הרך המטפל בילדנו ירגיש?



אז מה עושים?

אני מתכוון לרתום את  ועד האגודה להקים צוות אד-הוק  שיורכב מנציגות ממערכת הגיל הרך, נציגי פורום חינוך ונציגות הורית על מנת שיכתוב אמנה שתגדיר מה מקובל במסגרת מערכת היחסים בינינו ההורים לבין צוות הגיל הרך וצוות המדריכים מהחינוך הקהילתי- חברתי. 
היעד שאני רוצה להציב הוא לסיים את העבודה לפני תחילת שנת הלימודים הבאה ולחתום את התהליך באסיפת ישוב שבו יציג הצוות את האמנה בפני הציבור ובסופו נצביע עליו כל הקהילה!   



בסופו של יום יש בישוב שלנו אנשים מאוד איכותיים ודעתנים. להיות במנהיגות הישוב הינה שליחות-  בין אם מדובר בגורמים המתנדבים ובין אם מדובר בגורמים המקצועיים בשכר. אם "הרוב הדומם" לא ידע לצאת מהדממה ולגבות את אותם גורמים אף אחד לא ירצה לעמוד בראש יישובינו. 

זוהי האחריות של כל אחד בישוב להשמיע את קולו ולומר בקול ברור שזו לא דרכינו!



אמיר פרן. 
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